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                              Lomničania, Matliarčania, 
                              dovoľujem si Vám zaslať tento list.

Vo volebnej kampani na mestského poslanca mi v letáčiku trónilo viacero 
sľubov. Patrí sa urobiť odpočet, čo sa podarilo a čo nie. 
Na záver spomeniem ďalší dôvod, prečo ho píšem. 

Začnem tým, čo sa PODARILO 
V letáku som mal zabránenie stavby lanoviek z Hrebienka na Skalnaté 
Pleso a k Botanickej záhrade. Podarilo sa vyvolať diskusiu, kde odhadom 
80 percent ľudí sa vyslovilo proti týmto riešeniam. Padali argumenty. 
Poslanci s chuťou stavať začali načúvať. Je dosť možné, že bez týchto 
aktivít by dnes už vyrastali stožiare.

Veľké parkovisko pod Grandom 
V posledných dňoch som sa najmä písaním blogov snažil zabrániť stavbe 
veľkého parkoviska medzi Grandom a lomnickým cintorínom. Verejné 
zhromaždenie občanov v kine ukázalo, že nie 80 %, ale 95 % Lomničanov 
odmieta túto stavbu. Tiež, že existujú iné a dobré alternatívy riešenia 
dopravy a rozvoja zjazdoviek. Dúfam, že poslanci budú brať hlas 
Lomničanov do úvahy.

Ušetrených 50 tisíc
Z konkrétnejších sa teším jednej veci. Pri predaji stolárskej dielne mestom 
znalec odhadol jej cenu na cca 20 tisíc eur. Všimol som si, že ju obkolesuje 
iný mestský pozemok. Ak by sa dielňa predala bez neho, tak by sa 
znehodnotil. Nik si nekúpi pozemok, v ktorého strede má budovu iný 
majiteľ. Jedine on, ale už za značne menšiu cenu. Navyše, kosiť pozemok 
bez hodnoty by na svoje náklady muselo mesto. Navrhol som preto novú 
obchodnú súťaž. Namiesto 20 mesto získalo nakoniec 70 tisíc eur.  
Ak by už nič iné, aspoň tu sa moja poslanecká práca rentovala :) 
Mesačné odmeny poslanca činia okolo 80 €. 

Desiatky menších vecí
Hoci sa z radnice často ozýva, že so ŠL TANAP-u sa ťažko komunikuje, 
mám opačnú skúsenosť. Po rokovaní s ich riaditeľom Petrom Líškom firma 
postavila nové mostíky na močaristých úsekoch zelenej značky od Grandu 
ku Štartu a sľúbila dokončiť opravu aj žltej trasy do Matliar. 

Ihrisko 
V rozpočte som navrhol zmenu, aby sa mohlo cez leto postaviť za 15 tisíc 
eur nové detské ihrisko pri kotolni. Takisto inštalovať basketbalový kôš pod 
školou. Pýtal som sa odborníkov a našli fondovú schému na stavbu klziska 
s umelým chladením. Teraz treba vychytať príslušné výzvy. 



Námestíčko
Navrhol som zmenu v rozpočte na štúdiu, čím sa oživil projekt stavby 
námestíčka pri budove lanovky. Atraktívnejší priestor priláka v sumáre viac 
ľudí a bude profitovať lomnický biznis. Na projekte čaká ešte veľa roboty. 

Kúrenie 
Pomáhal som riešiť problém s kúrením v jednej bytovke. Medializácia 
faktu, že jeden slávny nájomník možno netemperuje pomohla posunúť vec 
dopredu a bytovka sa začala zatepľovať. 

Odpad, kosenie … 
Kôš pri Jazierku, oprava mostíka do Starej Lesnej, kosenie trávy pod 
Sintrou, problémy v škôlke sú ďalšie príklady, kde bolo treba absolvovať 
mnoho telefonátov, či sedení a nakoniec s kúskom trpezlivosti sa vec 
vyriešila. Pri prechode pre chodcov pri Úrane som po mnohých odkladoch a 
zmenách išiel rezignovane povedať, žiaľ, to sa nepodarí. Po ešte jednom 
júnovom zasadaní navyše ale dúfam, že prechod predsa len vyrastie. 

Bolo by možné pokračovať vo výpise. Nechcem vyvolať dojem, že cítim 
akúsi akútnu potrebu chváliť sa. Skôr ilustrovať aktivity poslanca, ktoré 
ostávajú pred verejnosťou často skryté.

ZABRÁNENIE VECÍ 
Žiaľ, pre rôzne tlaky treba v našom meste mnohým veciam brániť. Ale aj to 
má zmysel. 

Podarilo sa odmietnuť projekt 4-poschodového hotela pod futbalovým 
ihriskom, ktorý by znehodnotil krásnu oddychovú zónu. Postavil som sa 
proti predaju budovy Obuvi a Kina, ktoré viedlo k nájdeniu náhradných 
riešení. Teda hľadanie spoluinvestora a možnosť budovy využívať naďalej. 
Pri kine sa už našli dvaja a môžeme si teraz vyberať.                       

Kurty
Stálo to energiu, ale podarilo sa zabrániť projektu tenisových kurtov vedľa 
jazierka, čo bol vzhľadom na veľký potenciál a výnimočnosť plochy pre 
Lomnicu vskutku nevýhodný biznis. Tenis hrá užšia skupina ľudí ako iné 
navrhované aktivity v zóne. 

Pomáhal som riešiť aj rôzne konflikty. Hrozba zbúrania stánkov domácich 
podnikateľov na pozemkoch štátu. Susedské spory v dome Strečno. 

Milbach 
Či veľký spor s urbárom Milbach. Tu ma prekvapilo, ako na verejnom 
zhromaždení bol schopný povedať stovke ľudí prednosta Knotek, že mestu 
po prípadnej prehre na súde nehrozia finančné straty a exekúcie. Ak by sme 
prehrali spor na najvyššom súde o pozemky, naozaj to znamená len to, že 
sporné pozemky prejdú do majetku urbára. 

Avšak urbár viackrát vyhlásil, že po prípadnom rozsudku v jeho prospech si 
bude ďalšími žalobami vymáhať ušlé škody. A tu už hrozia požiadavky     
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v miliónoch. Ak si tu a pri iných problémoch nebudeme hovoriť celú 
pravdu, jasne nepriznáme problém, veci nevyriešime. Stále dúfam v zázrak 
na súde alebo dohodu s urbárom, aby sme sa zlému scenáru vyhli. Posledné 
správy hovoria, že k nej možno dôjde. 

NEPODARILO SA, ALE ...
Časť vecí sa nepodarila, napriek námahe a dovolím si tvrdiť, 
že aj kvôli postoju vlastnej radnice. 

Hrady 
Veľmi ma oslovil projekt areálu modelov slovenských hradov. Plocha vedľa 
jazierka sa javila ideálna. Občanom na stretnutiach sa nápad páčil. Znova 
desiatky telefonátov a emailov. A potom sa začnú diať veci, ako napríklad: 
Dôležitý list sa na dva týždne stratí v kancelárii radnice a nemôže sa 
pripraviť potrebné uznesenie. Pri rokovaní s investormi sa jeden pracovník 
pred nimi trikrát pýta, či naozaj je to dobré tu mať taký projekt .... No, 
potom aj investora znechutíte a on odíde do Liptovského Jána. Škoda, 
škoda, Lomnica mohla mať výnimočnú atrakciu. 
                                                    
Bránička 
V letáčiku som sľuboval riešiť problém bráničky pri lanovke. Firma TMR 
jej uzavretím fakticky bráni priechodu klientov k stánkom lomnických 
podnikateľov. V blogu „Veľkej firme v Tatrách sa nedá veriť“ opisujem, že 
keď urobíte aj desať krokov, ak má primátor mesta opačný názor a radnica 
urobí dva pre mňa nepochopiteľné kroky, brána ostane zatvorená. Napriek 
tomu, že poslanci v zmluve v dodatku zaviažu firmu, aby ostala otvorená 
celý rok. Blog možno nájsť na stránke tistan.blog.sme.sk. Aj ďalšie 
ohľadne lanoviek. 

NESPLNIL SOM, MOJA CHYBA
Potom sú veci, ktoré sa nepodarili mojou vinou. Musím to poctivo priznať. 
V otázke sľubu navrátenia erbu Lomnici s lanovkou som začal niečo robiť, 
ale jednoducho nebol zatiaľ čas to dotiahnuť. Stále ale verím, že sa podarí. 

Takisto sľub z letáka vypracovať novú koncepciu parkových úprav. 
Jednoducho prvým dňom mandátu vyskočilo toľko vecí, že k tomu som sa 
ani len nedostal. Vysoké Tatry sú špecifické, v našom meste by poslanci 
mohli byť kľudne zamestnaní na plný úväzok a i tak by všetko nestíhali :) 

Chyby
Robil som aj chyby. Najviac ľutujem hlasovanie za presun 45 tisíc eur na 
multifunkčné ihrisko pri futbalovom štadióne. S odstupom času myslím, 
že to bola nevýhodná investícia. Utešovali ma, že človek musí zažiť chyby, 
aby sa im vedel v neskôr vyhnúť. Manipuláciu s faktami, presvedčovanie 
vo vyvolanej časovej tiesni, ….. dnes naozaj ľahšie rozpoznám. 

Tiež ľutujem, že neostával čas viac informovať verejnosť, napríklad 
písaním takýchto letákov. Snažil som sa na facebooku, blogoch a 
stretnutiach s občanmi.                                                                           
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Kolektívna robota 
Mnohé aktivity boli kolektívna práca. Hoci sa s názorom napríklad na 
stavbu veľkého parkoviska pod Grandom zásadne nezhodujem s Jožom 
Janigom, v mnohých iných témach sme dobre spolupracovali 
a dopĺňali sa. 

Najbližšou spolupracovníčkou sa stala pre mňa Iveta Šestáková. Ľudsky 
sme si sadli. Vážim si ju pre jej pevné postoje v kľúčových otázkach. 
                  
                                              
POTENCIÁL NEVYUŽÍVAME 
Práca poslanca potvrdila, čo som tušil. Azda je málo miest na Slovensku, 
ktoré tak hlboko zaostávajú za svojím potenciálom. Niekedy nechápem 
výberu priorít a dennodenným rutinným postupom radnice, prečo veci riešia 
práve takto. Rôzne názory sú prirodzené, niektoré ma ale prekvapujú. 
Naše mesto potrebuje v riadení zmenu. Nie je to nič osobné, 
chcem byť len úprimný a vyjadriť svoj názor.  

Dostávam sa k druhému dôvodu, prečo píšem tento odpočet. 

ZMENA
Moje jazykové pracovné projekty ma vedú na dlhší čas do zahraničia. Bolo 
by neférové byť 10 mesiacov mimo mesta a držať sa poslanectva. Opúšťam 
post trocha so slzami v očiach, lebo práca poslanca ma bavila a videl som 
v nej zmysel. Aj keď výsledky niekedy neprichádzali, alebo veľmi pomaly. 

No, nie je!
Napríklad aj pri lanovkách ma robili smutným niektoré ohlasy typu, načo to 
robíš, už je o všetkom rozhodnuté. Nakoniec to i tak postavia. Je to 
zbytočné. No nie je! Osud mesta máme vo svojich rukách. Treba na to čas, 
dávať pozor, ale veci sa dajú ovplyvniť viac ako sa zdá. Dovolím si to po 
poslaneckej skúsenosti tvrdiť. 

Aj po vzdaní sa mandátu chcem ostať aktívny v ovplyvňovaní chodu 
a podoby nášho mesta. Z pozície občianskych združení, ako občan. 
Ak sa poslanci kolegovia stotožnia, chcel by som po návrate zo zahraničia 
naďalej pôsobiť vo finančnej a turistickej komisii.  

Na kľúčové otázky, ako sme spolu hovorili, má môj nástupca Michal Hanč 
podobný názor. Želám mu, nech sa mu čo najviac ako poslancovi darí.

Ďakujem
Chcem sa poďakovať všetkým, ktorí mi práci poslanca pomáhali, pýtali sa, 
komunikovali, dávali pripomienky, chodili na zhromaždenia, písali emaily. 
Všetkým Lomničanom a Matliarčanom. Napriek problémom, 
žijeme v najkrajšom meste Slovenska a v najkrajšej osade Tatier! :)

Tomáš Tišťan 


